

Referat nr. 2 af bestyrelsesmøde den 6. maj 2025

Med deltagelse af

- | | |
|--------------------------|--|
| • Anders Lindvik (AL) | Kasserer |
| • Anne Elmeskov (AE) | Ensomhed |
| • Bent Kallemose (BK) | Rejser, arrangementer og koncerter |
| • Bjørn Sandberg (BS) | Hjemmeside og Nyhedsbreve |
| • Erik Daugaard (ED) | Formand |
| • Erik M. Jørgensen (EM) | Fundraising, Det Kreative, og Spil, Sprog, Kultur |
| • Louise Mehnke (LM) | Lokal indflydelse |
| • Marianne Winning (MW) | IT-Support |
| • Niels Mehnke (NM) | Lokalbladet/Uge-Nyt m.m. |
| • Ole Andersen | Varmtvandsgymnastik og Foredrag |
| • Peter Krohn (PK) | Motion |
| • Peter Winning (PW) | IT-support |
| • Susan Krog (SK) | Redaktør Det Sker Lokalt, sekretær for bestyrelsen |
| • Vivian Barnekow (VB) | Næstformand, sekretariatsleder |

Afbud fra Ingrid Prehn og Niels Søndergaard.

Der henvises efterfølgende til den udsendte dagsorden.

Ad 1 Valg af mødeleder:

VB blev valgt som mødeleder.

Referat fra bestyrelsesmødet i april blev godkendt.

Ad 2 Social-Humanitære:

IP var på Louisiana med demente og pårørende.

IP, ED og Anna-Lisa Stokholm har haft møde den 15. april med lederen af Sangkor Nordsjælland vedrørende opstart af demenskor. Det er planen, at Fredensborg starter et **demenskor** op i løbet af efteråret med afholdelse af korsang i Gl. Bio, Fredensborg. En korleder skal have ca. 30.000 kr. pr. sæson. **EM** skal søge fondsmidler, når vi er lidt længere.

SK har afholdt møde den 25. april med Mergeltøftens cykelpiloter, der alle var positivt indstillet til at blive registreret som frivillige i **ÆS**. Der er udarbejdet et notat til plejepersonalet i samarbejde med lederen fra aktiviteten, Lisa Schultz. Bestyrelsen blev enige om, at det godkendte notat skal distribueres til de andre plejehjem.

Den 30. april har der med stor succes været afholdt temadag vedrørende demens.

Den 16. maj deltager **IP** og Anna-Lise Stokholm i et møde i Snorresgade vedrørende oprettelse af en Facebook gruppe for **Drømmeløbere**.

25. maj afholdes **Søndagscafé** i Lindehuset.

Den 2. juni er der **Spis Sammen** på Karlebo Kro. 150 kr. pr. person. I efteråret vil der blive afholdt et tilsvarende arrangement i Fredensborghusene. Vi har modtaget 9.600 kr. fra Seniorpuljen til arrangementet på Karlebo Kro.

Ad 3 Motion:

PK oplyste, at **Udendørs fitness** starter op sidst i maj i Fredensborg med 40 tilmeldte. Der er 10 tilmeldte i Humlebæk.

Et gymnastikhold (Connies hold) flytter fra Galaxen til Laden plus et yogahold. Sidstnævnte flyttes evt. til Fredensborg.

Stolegymnastikken flytter evt. fra Karsemosegård til Frivilligcenteret. Instruktørerne har givet udtryk for, at de gerne ville mødes noget oftere.

PK vil gerne have opbygget en ad hoc instruktørliste, så man ikke står uden instruktør i tilfælde af f.eks. længerevarende sygdom. Derudover mener han ikke, at der gøres nok for instruktørerne. Der kan måske ved hjælp af lidt kontingentforhøjelse blive til en tøjpakke, der dog skal differentieres alt afhængig af, hvad man udfører.

Knud og Inge stopper som instruktører den 16. maj. **ED** "siger farvel".

Ad 4-5 Kreative og Spil, Sprog, Kultur:

EM har haft kontakt til samtlige aktivitetsansvarlige. Michael Krüger, der er ansvarlig for et af bridgeholdene, er lidt vægelsindet i forhold til, om de skal høre til i Hørsholm eller Kokkedal.

Ad 6 IT:

MW oplyste, at der er temadag den 14. maj om log in streaming på DR. Der er en lang venteliste, så temaet vil blive gentaget.

Der er planlagt tema om kunstig intelligens – AI.

Ad 7 Rejser:

BK oplyste, at det i forbindelse med turen til **Sauerland** har været nødvendigt at bestille en større bus.

Nykøbing sommerrevy, der finder sted 1. august, har venteliste. Tilmelder man sig også **Vinterrevyen**, der finder sted i januar 2026, får man 200 kr. i rabat.

Der er arrangeret en efterårstur til **Tyrol** den 24. september.

Der planlægges en juletur til **Ærø**, herunder besøg på Flensborg Julemarked.

Ad 8 Arrangementer og Koncerter:

Der afholdes **Let it Be** koncert (Beatles) den 9. maj og **"ABBA"** koncert den 23. maj. Begge koncerter er udsolgt.

Der er venteliste til turen til **Sprogø**.

Ad 9 Formandskabet:

ED indkalder det nedsatte valgudvalg til internt møde vedrørende forberedelse af ÆS' afholdelse af vælgermøde vedrørende kommunalvalget.

VB oplyste, at modernisering af **Kik-Ind lokalet** står lidt i stampe. **PW** skal i den forbindelse tjekke op på lydmateriel i lokalet.

Vedrørende **generationsmøder** mangler der stadig frivillige til at deltage. Projektet skal gerne i luften i løbet af eftersommeren. Der udsendes nyhedsbrev, hvor der efterlyses frivillige.

NY START finder sted den 13. hhv. 20. maj, hvor ÆS stiller med en stand fra social-humanitært arbejde og motion den 20. maj. Efter bestyrelsesmødet har Frivilligcenteret oplyst, at det ikke bliver nødvendigt med tilskud fra ÆS.

ÆS Snorresgade afholder kursus i **Styrk Lokalbestyrelsen** den 16. og 17. september i Hillerød. Hele bestyrelsen var positive, og **ED** tilmelder os.

Foreningernes Dag afholdes den 23. august i Byens Hus, hvor vi stiller op med en stand. **AL** kommer med oplæg.

ED har haft møde med Lisbeth Knudsen vedrørende **erindringsvandringerne** på Nivaagaards Malerisamling. Vi frafalder i år, jf. referat fra april, men foreslår møde.

Deltagergebyret for aktiviteter for sæson 2025/26 er aftalt til hhv. 225 kr., 110 kr. og 55 kr.

Der ydes kompensation for nedlukning af laden i efteråret 2024. Pris for en motionssæson i Laden denne sæson er 160 kr.

(Sidekommentar: Generelt skal de bestyrelsesansvarlige være bedre til at "please" aktivitetslederne.)

Attestationsbilag til ÆS Snorresgade blev underskrevet af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter.

Den 12. maj er der dialogmøde i **Kulturelt Udvalg/Kulturelt Samråd**. **ED** deltager.

Den 7. maj deltager **ED og AL** i årsrapportsmøde i Middelfart, hvor der er generel info om de forskellige afdelingers økonomi.

ÆS deltager ikke i **Rekrutteringsugen**; i 2023 da vi sidst deltog, stod omkostningerne ikke mål med det antal frivillige, der meldte sig.

ED oplyste, at den organisation, der vinder licitationen vedrørende vaccinationer, selv skal kontakte kommunen omkring lokaler.

Ad 10 Regnskab for april:

AL havde fremsendt regnskab for april og var ikke bekymret.

Ad 11 Sekretariatet:

VB oplyste, at **lokaleansøgningerne** stort set er på plads. Der mangler svar vedrørende Gl. Bio, hvor der evt. skal være yoga, ligesom der stadig foregår forhandlinger vedrørende Reparationscaféen.

VB havde igen udsendt **brugervejledninger** og bad om, at man kiggede på dem og kom med rettelser, såfremt der var nogle. **MW** fremsendte i foråret en liste med diverse mailadresser. Man bedes venligst give besked, såfremt den mailadresse, der er angivet, ikke passer. Maillisten ligger i Dokumentboks.

Ad 12 Hjemmeside og nyhedsbreve:

BS har været forhindret i at indkalde til møde i testgruppen vedrørende det nye **bookingsystem**. Han indkalder snarest til nyt møde.

BS oplyste, at der er 30 nye tilmeldte til at modtage nyhedsbreve.

Ad 13 Medlemsbladet/annoncering:

Sidste input til næste **halvårsblad** er 1. juni.

Det blev drøftet, om lodtrækningen af Mæglerfirmaet Home's konkurrence til Kelleris Vingård skal omtales i bladet.

Eventuel omtale af ÆS' vælgermøde 1. oktober blev ligeledes drøftet.

Ad 14 Det Sker Lokalt:

SK mindede om deadline den 14. maj til det næste blad.

Ad 15 Facebook:

PW oplyste, at man kun har tilgang til vores nyoprettede FB-side via sin egen side. Drømmeløbersiden bliver en undergruppe til ÆS' FB-side. Det er kun administrator, der kan lægge noget op.

Ad 16 Foredrag mv.:

Den 20. maj afholdes foredrag om den **Transiranske Jernbane** i Byens Hus. **ED** og **SK** hjælper til med stoleopsætning, kaffe, kage m.m.

Den 22. maj kl. 17.30 afholder **HOME** igen foredrag – denne gang på Fredensborg Bibliotek. **SK** spørger Per Krog fra Reparationscaféen, om han har mulighed for at hjælpe OA med stoleopsætning.

OA oplyste, at der 4. juni afholdes foredrag med HOME vedrørende ”**Hvor vil du bo som senior**” på Fredensborg Bibliotek; der er venteliste.

Derudover er der 4 fuldt tegnede hold til vandgymnastikken i Breelteparken, der i øvrigt er lukket frem til 21. maj grundet reparation.

Hvad gør vi i forhold til nedlukningen og eventuel kompensation? Til de tilmeldte tilbagebetaler vi for det antal gange, vi må aflyse.

Ad 17 ÆSU:

VB informerede om, at de interne referater fra ÆSU's møder med forvaltningen bliver lagt i dokumentboksen. **De må ikke anvendes eksternt.** Ellers intet at berette.

Ad 18 Arven:

Bestyrelsen blev enige om, at vi til efteråret træffer beslutning om, hvad restbeløbet fra **arven** skal bruges til.

Ad 19 Lokal indflydelse:

LM oplyste, at der havde været et 1. budgetmøde i Social- og Sundhedsudvalget vedrørende de nye reformer med en fra administrationen og en fra KL.

Der er stadig intet nyt om et eventuelt friplejehjem i Nivå grundet manglende interesse fra udbydere – formentlig for dyrt. Kan der i stedet bygges et kommunalt plejehjem?

Til Sund Aldring er der afsat 1 mio.kr. til analyse af fabrikater for køkkener til plejehjemmene!! I stedet for en sådan analyse kunne beløbet konverteres til nogle ældre sygeplejersker, der besøger/tilser ældre borgere, der f.eks. ikke har hjemmehjælp.

LM har inviteret Ældreministeren til at besøge et af vores EDEN plejehjem.

Derudover er kommunen sammen med andre kommuner nødt til at finde/få etableret et plejehjem, hvor meget udad reagerende borgere kan bo. P.t. bor disse borgere på almindelige plejehjem, hvor det er nødvendigt at have vagt på 24/7.

Ad 20 Seniorrådet:

Intet at berette.

Ad 21 Månedens tema:

Intet.

Ad 22 Eventuelt:

Bent Westen, der er aktivitetsansvarlig for whist, har udtrykt ønske om afholdelse af et **hjerterstarterkursus** for de aktivitetsansvarlige. Dette afventer stillingtagen.

MW efterlyser kurser/info om prepping i vores kommune, herunder info om beskyttelsesrum.

I forlængelse af næste bestyrelsesmøde spiser vi **sommerfrokost**. **ED, EM** og **SK** meldte sig til ”festudvalget”, der sørger for at bestille mad og drikkevarer. **Tilmelding** til deltagelse skal tilgå

SK senest den **26. maj**.

Susan Krog, referent

Næste bestyrelsesmøde

Tirsdag den 3. juni 2025, kl. 9:00 – 12:30

Multisalen, Egedal Byens Hus, 2980 Kokkedal

Husk frokost efter mødet.